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Boligudvalget har i brev af 22. november 2019 stillet mig følgende spørgsmål 

(BOU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter ønske 

fra formanden af udvalget Søren Egge Rasmussen (EL).  

 
Spørgsmål nr. 41:  
 

Vil ministeren give eksempler på, hvor meget det bliver enten billigere eller 

dyrere for arrangørerne, at BR18 skal træde i kraft den 1. januar 2020? 

Svar: 

Hvad angår de arrangementer, der fortsat vil kunne vælge teknisk bygge-

sagsbehandling hos kommunen, vil jeg henvise til mit svar på BOU alm del 

spørgsmål nr. 35.  

Reglerne for udendørsarrangementer vil være en videreførsel af reglerne præ-

cis, som de er i dag, hvorfor omkostningerne som udgangspunkt vil være de 

samme som i dag.  

Desuden vil nye vejledninger med  flere forskellige præ-accepterede løsninger, 

som man kan indrette sit arrangement efter, jf. også mit svar på BOU alm del 

spørgsmål nr. 35, kunne medvirke til at gøre det billigere, fordi man derved kan 

undgå at skulle have indretningen godkendt af kommunen eller en certificeret 

rådgiver.  

Hvis man afholder et midlertidigt arrangement inde i en bygning, hvor person-

belastningen øges udover det antal, som lokalet er godkendt til, i en kommune, 

hvor byggesagsbehandlingen i dag er gratis, vil brugen af en certificeret rådgi-

ver, kunne medføre øgede udgifter. For en  uddybning heraf kan jeg henvise til 

mit svar på BOU alm. del spørgsmål nr. 19 om samme emne. 

Det er ikke muligt at sige noget generelt om de konkrete udgifter, da det - lige-

som i dag - vil afhænge af det enkelte arrangement, dokumentationsmetode og 

de løsninger, der anvendes ved det pågældende arrangement.   
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